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Jegyzőkönyv 

Készült Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szociális és 
Egészségügyi Bizottságának 2023. november 21. napján a Városháza Konferencia 
termében megtartott 9. rendes üléséről. 

Jelen vannak: Egészségügyi és Szociális Bizottság tagjai 
Agócs Lászlóné a bizottság elnöke 
Hornyik László Károly a bizottság tagja 
Füsti-Molnár István a bizottság tagja 
Krausz Jánosné a bizottság tagja 
Bódi Szilvia a bizottság tagja 
Dr. Szabó Andrea a bizottság tagja 
Lencséné Szalontai Mária jegyzőkönyvvezető 
valamint a mellékelt jelenléti ív alapján. 

Agócs Lászlóné: 
Köszöntötte a megjelenteket, megállapította, hogy a bizottság 7 tagjából 6 fő jelen 
van, Dr. Chomiak Waldemar nem jelezte távollétét, a bizottság határozatképes. Az 
ülést megnyitotta. 

Javaslatot tett a napirendre a kiküldött meghívó szerint, valamint javasolta, hogy a 
jegyzőkönyvet az elnök mellett Dr. Szabó Andrea bizottsági tag írja alá. 

Nyílt ülés: 
1. A gyermekétkeztetés térítési díjának áttekintése (5) 
2. Javaslat Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testületének a 2023. évi 

költségvetéséről, módosításának és végrehajtásának rendjéről szóló 5/2023. 
(111.10.) önkormányzati rendelet módosítására (8) 

3. Intézményi beszámolók 
4. Egyebek 

Megkérdezte, van-e valakinek javaslata a napirendre vonatkozóan. 

Agócs Lászlóné: 
Megállapította, hogy más javaslat nem volt, kérte a bizottságot, aki a napirendet és a 
jegyzőkönyvet aláíró személyt elfogadja, szavazatával jelezze. 

A Szociális és Egészségügyi Bizottság a napirendet és az aláíró személyét 
egyhangúlag - 6 igen szavazattal - elfogadta, és az alábbi határozatot hozta: 

64/2023. (Xl.21.)Szoc. 
Tárgy: Napirend 



H A T Á R O Z A T 

A Szociális és Egészségügyi Bizottság az ülés napirendjét az alábbiak szerint 
határozta meg: 
Nyílt ülés: 

1. A gyermekétkeztetés térítési díjának áttekintése (5) 
2. Javaslat Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testületének a 2023. évi 

költségvetéséről, módosításának és végrehajtásának rendjéről szóló 5/2023. 
(111.10.) önkormányzati rendelet módosítására (8) 

3. Intézményi beszámolók 
4. Egyebek 

A jegyzőkönyvet aláíró bizottsági tag Dr. Szabó Andrea. 

1. A gyermekétkeztetés térítési díjának áttekintése (5) 

Agócs Lászlóné: 

Megkérte az előterjesztőt, ismertesse az anyagot. 

Takács Ádám: 
Elmondta, hogy a Képviselő-testület 2023. novemberi munkaterve tartalmazta a 
gyermekétkeztetés térítési díjainak áttekintését. A Szolgáltató Kft. és a Szentesi 
Intézmények Gazdasági Szervezetének vezetőjével egyeztettek a díjakkal 
kapcsolatosan, akik megküldték javaslatukat. Minimális mértékű emelésre tettek 
javaslatot, azt sem minden korosztály vonatkozásában. Egy új kategóriával, az 
óvodás kollégiumi ellátás nyersanyagnormájával bővült a térítési díjakra vonatkozó 
táblázat. 
(13:03 órakor dr. Chomiak Waldemar megérkezett az ülésre, a bizottság létszáma: 7 
fő) 

Hornvik László Károly: 
A Bölcsőde vezetőjét kérdezte, hogy azt hallották, hogy a Konyha meg akarja 
szüntetni azt, hogy az alapanyagokat tőlük szerezze be a bölcsőde. Van-e erre 
kidolgozott megoldás, vagy történt-e valami ebben az ügyben? 

Szöllősi Ágnes: 
Elmondta, hogy „döcögős" volt az együttműködésük a Konyhával és elég sokat 
bírálták a bölcsőde élelmezésvezetőjét, hogy nem jól dolgozik. Ezért július 1-től 
átadták az étlaptervezést a konyhának, viszont sok panasz érkezik a 
kisgyermeknevelőktől, hogy kevesebb az étel és a minősége sem olyan, mint volt. 
Azt kérték, hogyha lehet, vegyék vissza az étlaptervezést. Erre az volt a konyha 
válasza, hogyha nem maradhat így, akkor megszüntetik a beszállítást, vagy pedig ők 
fognak főzni, még azt a lehetőséget is elveszik a bölcsődétől, hogy ott készüljön az 
ebéd. Igazából azt szeretnék, ha választhatnának más beszállítót, már érdeklődött, 
pozitív válaszokat kapott, de nem tudja, hogy a fenntartó engedélyezi-e, hogy más 
beszállítót válasszanak. 

Hornvik László Károly: 
Megkérdezte, hogy tárgyaltak-e már valakivel? 

I ÍX 



Szöüősi Ágnes: 
Nemmel válaszolt. Elmondta, hogy első körben Pásztor Antal képviselőhöz fordult, 
hogy milyen megoldást tud javasolni. 

Agócs Lászlóné: 
Megkérte az intézményvezetőt, és ezt a többi intézményvezetőtől is kéri, hogy a 
szolgálati utat tartsa be és a Szociális Iroda vezetőjéhez forduljon, aki aztán a jelzett 
problémát tudja a bizottság és a polgármester úr felé továbbítani. 

Krausz Jánosné: 

Megkérdezte, hogy mivel volt a gond? Az alapanyaggal, vagy az étel minőségével? 

Szöllősi Ágnes: 
Elmondta, hogy olyan ételeket terveznek, amiket nem esznek meg a gyerekek, illetve 
kevés, kisebb az adag. Példának említette, hogy nyersen 4 dkg májat küldenek ki, 
azt megsütik, és egy fél májnak a fele jut egy gyereknek. Van náluk például sajátos 
nevelési igényű gyermek, aki már 4 éves, annak nem elég ilyen kicsi adag. 
Hozzátette, hogy volt olyan, hogy az élelmezésvezető leírta, hogy hétfő reggelre 15 
liter tejet kérnek, és a konyha nem küldött csak 10 litert, mert ők úgy gondolták, hogy 
annyi is elég. 
Hornyik László Károly: 
Ki gondolja úgy, hogy elég? 

Szöllősi Ágnes: 
A konyhavezető asszony. 

Dr. Chomiak Waldemar: 

Megkérdezte, hogy van-e joga felülbírálni a bölcsőde élelmezésvezetőjét? 

Szöllősi Ágnes: 
Válaszában elmondta, hogy nincs joga. Hozzátette, hogy amíg ők készítették az 
étlaptervezést az ÁNTSZ mindig hibátlannak találta. 
Vida-Szűcs Istvánná: 
Megjegyezte, hogy amikor még a konyhán dolgozott, ők a nyersanyagot számlázták, 
most pedig a létszám és adagszám alapján számláznak, számára ez nagyon furcsa. 
A konyha kiszámolja, hogy mennyi térítési díjat akar beszedni és nem a nyersanyag 
árát számlázza le, hanem a norma szerinti létszámot. 
A bölcsőde konyhája főz, a bölcsőde élelmezésvezetője felelős azért, hogy a térítési 
díj a megállapított norma alapján alakuljon, és nem érti, hogy miért számláz a konyha 
létszámarányosan. így gyakorlatilag a nyersanyag megtakarítás a konyhán marad. 

Krausz Jánosné: 

Megkérdezte, hogy erről tárgyaltak-e már a Szolgáltatóval? 

Szöllősi Ágnes: Az intézmény válaszát várja a Szolgáltató. 



Vida-Szűcs Istvánná: 
Kiegészítette, hogy véleménye szerint az jó, hogy a konyha beszerzi a nyersanyagot, 
mert nagyobb mennyiséget vásárol, így olcsóbban tud vásárolni, de akkor a 
nyersanyagot számlázza tovább, ne a normával kiszámított létszámot. 

Szöllősi Ágnes: 

Szeretnék visszakapni az étlaptervezést. 

Vida-Szűcs Istvánná: 
Támogatta, hogy ez lenne a jó megoldás, a konyha a nyersanyagot számlázza 
tovább, a bölcsőde pedig készíti az étlapot és főz. 
Aqócs Lászlóné: 
Kérte, hogy a Szociális Irodával üljenek le és a következő bizottsági ülésre készüljön 
egy tájékoztató ennek eredményéről. 

Hornyik László Károly: 

Megkérdezte, hogy mióta történik így a számlázás? 

Vida-Szűcs Istvánná: 

Elmondta, hogy amióta a Szolgáltató átvette a konyhát. 

Dr. Szabó Andrea: 

Megkérdezte, hogy van-e együttműködési megállapodás a két intézmény között? 

Szöllősi Ágnes: 

Igennel válaszolt, ezt módosították júliusban. 

Dr. Chomiak Waldemar: 
Javasolta a bizottságnak, hogy hozzon határozatot arról, hogy támogatja, hogy a régi 
gyakorlat szerint álljon vissza az együttműködés. Agócs Lászlóné: 
Támogatta a javaslatot aképpen, hogy 2023. július 1-e előtti állapot szerint 
módosuljon a megállapodás, vagyis a bölcsőde élelmezésvezetője végzi az 
étlaptervezést, a nyersanyagot a konyha szerzi be és a nyersanyagot számlázza le a 
bölcsőde részére. 
Kérte a bizottság tagjait, aki a javaslatot támogatja, szavazatával jelezze. 
A Szociális és Egészségügyi Bizottság a javaslatot egyhangúlag - 7 igen 
szavazattal - elfogadta az alábbi határozatot hozta: 
65/2023.(XI.21 .)Szoc. 
Tárgy: Bölcsődei étkeztetés 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szociális Bizottsága megtárgyalta 
a Szentes Város Önkormányzata Bölcsődéje étkeztetés kapcsán felmerült 
problémákat. 

H A T Á R O Z A T 



A Szociális Bizottság javasolja, hogy az étkeztetés vonatkozásában a Szentes Városi 
Szolgáltató Kft. és Szentes Város Önkormányzata Bölcsödéje közötti megállapodás 
térjen vissza a 2023. július 1. előtti állapotba. Ennek megfelelően 2024. január 1-től a 
Bölcsőde élelmezésvezetője végzi az étlaptervezést, a nyersanyagot a konyha szerzi 
be és a nyersanyagot számlázza le a Bölcsőde részére, nem létszám és adagszám 
alapján. 

A határozatról értesítést kapnak: 
1. Szentes Városi Szolgáltató Kft. Szentes, Vásárhelyi út 12. 
2. Szentes Város Önkormányzata Bölcsődéje Szentes, Vásárhelyi út 2. 
3. Szentesi Intézmények Gazdasági Szervezete Szentes, Vásárhelyi út 12. 
4. Szentesi Közös Önkormányzati Hivatal Számviteli és Tervezési Iroda 
5. Szentesi Közös Önkormányzati Hivatal Szociális Iroda 

Krausz Jánosné: 
Visszatérve az előterjesztéshez, megjegyezte, hogy jó lenne, ha látnának egy 
intézményi teljes létszámot is, hogy lenne mihez viszonyítani, hogy mennyiből ennyi 
az ingyenes étkező. 

Elrettentően magasnak tartja a számokat, változatlanul bántja, hogy nem lehet 
felülvizsgálni az ingyenes étkezőket, el kell fogadni a szülői bevallást. Látja, hogy 
milyen szülők viszik a gyermekeket, és felmerül benne a kérdés, hogy biztos, hogy 
indokolt ennyi gyermeknek az ingyenes étkeztetése? 

Vida-Szűcs Istvánná: 
Megjegyezte, hogy nagyon kevés az a bölcsődés, óvodás gyermek, aki kiszorul 
abból a határból, mivel nettó 200 eFt összeghatárról van szó. Ebbe gyakorlatilag 
majdnem mindenki belefér. Nem kérhetnek hozzá igazolást, el kell fogadni a szülői 
nyilatkozatot. 

Hornyik László Károly: 
Megjegyezte, hogy azért furcsa számára, mert az ő unokái Szegeden, Budapesten, 
Kápolnásnyéken járnak iskolába, és ott kérik az igazolást. 

Vida-Szücs Istvánná: 

Kiegészítette, hogy ez csak az óvodásokra, bölcsődésekre vonatkozik. 

Szöllősi Ágnes: 
Hozzátette, hogy bölcsődében pedig a gondozási díj megállapításához kérhetnek 
igazolást. 
Agócs Lászlóné: 

Megkérdezte, hogy az óvodai kollégiumi díj új térítési díj? 

Takács Ádám: 
Igennel válaszolt. Azért van rá szükség, mert az általános iskolai kollégiumban 
óvodás gyermekek is szoktak lenni. 



Agócs Lászlóné: 
Megállapította, hogy több kérdés, vélemény nem volt. Kérte a bizottság tagjait, aki 
elfogadásra javasolja az előterjesztést, szavazatával jelezze. 

A Szociális és Egészségügyi Bizottság az előterjesztést egyhangúlag - 7 igen 
szavazattal - elfogadta az alábbi határozatot hozta: 

66/2023.(XI.21 .)Szoc. 
Tárgy: Gyermekétkeztetés térítési díjának áttekintése (5) 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szociális Bizottsága megtárgyalta 
a „Gyermekétkeztetés térítési díjának áttekintése" című előterjesztést és 
egyhangúlag elfogadásra javasolja a Képviselő-testület számára. 

2. Javaslat Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testületének a 
2023. évi költségvetéséről, módosításának és végrehajtásának 
rendjéről szóló 5/2023. (111.10.) önkormányzati rendelet 
módosítására (8) 

Agócs Lászlóné: 

Megkérdezte az előterjesztőt, hogy kiegészítése van-e? 

Balogh Imre: 
Elmondta, hogy bevételi többlet keletkezett, melynek átvezetése történt meg az 
előterjesztésben. 500 mFt-ot meghaladó adóbevétel többlet lett. Először azt 
gondolták, hogy rossz volt a tervezés, de nem, a többlet a nagy iparűzési 
adóbevételből származott, és még elképzelhető, hogy ez az összeg növekedni fog 
az adóiroda becslése szerint. 
Átvezetést javasolnak a módosításban 300 mFt összegben és megkezdeni 4 
intézmény tetőfelújítását, hogy a napelem felszerelése megtörténhessen. 
Agócs Lászlóné: 
Elmondta, hogy az intézményekben vannak problémák, elöregedett gépkocsipark 
pld. a tanyagondnoki szolgálatnál, vagy Szigligeten az öreg fa kivágása, amely még 
nagyobb kárt okozhat, ha nem figyelnek rá. Kérte az intézményeket, hogy ezeket a 
problémákat a 2024-es költségvetésben jelezzék. 

Megállapította, hogy több kérdés, vélemény nem volt. 
Megkérte a bizottság tagjait, aki az előterjesztést elfogadásra javasolja, szavazatával 
jelezze. 
A Szociális és Egészségügyi Bizottság az előterjesztést - 7 igen szavazattal-
elfogadásra javasolta, és az alábbi határozatot hozta: 

H A T A R O Z A T 



67/2023. (XI.21.) Szoc. 
Tárgy: Javaslat Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testületének a 2023. évi 
költségvetéséről, módosításának és végrehajtásának rendjéről szóló 5/2023. (111.10.) 
önkormányzati rendelet módosítására (8) 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szociális Bizottsága megtárgyalta 
a „ Javaslat Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testületének a 2023. évi 
költségvetéséről, módosításának és végrehajtásának rendjéről szóló 5/2023. (111.10.) 
önkormányzati rendelet módosítására" című előterjesztést és egyhangúlag 
elfogadásra javasolja a Képviselő-testület számára. 

3. Intézményi beszámolók 

Agócs Lászlóné: 
Először is gratulált Gál Antal intézményvezetőnek, mivel „Szentes Városért" 
kitüntetésben, valamint „Pro Caritate" miniszteri elismerésben részesült. 

Megállapította, hogy az intézményi beszámolók kapcsán a Bölcsőde, valamint a 
Családsegítő Központ vonatkozásában kiegészítés nem volt. 
Itt is megjegyezte, hogy a 2024. évi költségvetés tervezésekor számolni kell a 
tanyagondnoki gépkocsikkal, a tusolok rendbetételével, Szigligeten a veszélyes fák 
kivágásával. 

A Gondozási Központ esetében nem volt kiegészítés. 

A Parkerdő Otthon beszámolója kapcsán gratulált az intézmény 15 éves jubileumához 
és a megrendezett ünnepséghez. 

Dr. Chomiak Waldemar: 

Megkérdezte, hogy van-e az intézményben jelenleg covid beteg? 

Dányiné Nagy Andrea: 

Elmondta, hogy nincs covid beteg az intézményben. 

Agócs Lászlóné: 
Megállapította, hogy a Hajléktalan Segítő Központ beszámolója kapcsán sem volt 
kiegészítés. 
Összességében az intézményi beszámolók vonatkozásában több kérdés, vélemény 
nem volt. Megkérte a bizottság tagjait, aki az intézményi beszámolókat elfogadja, 
szavazatával jelezze. 
A Szociális és Egészségügyi Bizottság az intézményi beszámolókat - 7 igen 
szavazattal- elfogadta, és az alábbi határozatot hozta: 

68/2023. (XI.241)Szoc. 
Tárgy: intézményi beszámolók 

H A T Á R O Z A T 



H A T Á R O Z A T 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szociális Bizottsága megtárgyalta 
az intézményi beszámolókat és azokat egyhangúlag elfogadta. 

8. Egyebek 

Dr. Szabó Andrea: 
Elmondta, hogy korábban működött az önkormányzatnál a spirálbank, amely a 
szociálisan hátrányos helyzetben élő nőknek, lányoknak nyújtott segítséget a 
gyógyászati segédeszköz megvásárlásában. 

Lencséné Szalontai Mária: 
Kiegészítette, hogy valóban volt ilyen támogatás, az önkormányzatnak volt 
lehetősége, hogy olcsóbban meg tudta vásárolni az eszközt, tovább adta a 
védőnőknek és így jutott el a szociális rászorulók részére. Akkor került 
megszüntetésre, amikor megszűnt ez a lehetőség az önkormányzatok részére. 
Természetesen megvizsgálják a lehetőségét annak, hogy akár a spirál, akár a 
gyógyszer vonatkozásában gyógyszertámogatás keretében hogyan tudnak az 
igénylőknek segítséget nyújtani. 

Agócs Lászlóné: 
Elmondta, hogy polgármester úrral közösen köszöntötték az intézményi dolgozókat a 
szociális munka napján. A dolgozók 10 eFt/fő összeget kaptak, amit közös ebéd, 
vagy közös szabadidős programra használhatnak fel az intézmények. 

November 9-én a Petőfi Caféban köszöntötték a szociális területen dolgozó 
nyugdíjas kollégákat. Úgy ítéli meg, hogy nagyon jó hangulatú találkozást szerveztek, 
kb. 60 fő részvételével. Volt műsor, együtt ebédeltek és a nyugdíjas kollégák is 10 
eFt értékű Pennys utalványt vehettek át. 

Elgondolkodtak azon, hogy a nyugdíjas kollégák részvételével önkéntes segítő 
csoportot hoznak létre. 

Kérte a Szociális Irodát, hogy a krízisidőszakra tekintettel a szociális terület 
elérhetőségeit ismét tegyék közzé, és lehetőség szerint küldjék meg emailen a 
bizottsági tagoknak, képviselőknek is. 

Megállapította, hogy több kérdés, vélemény, hozzászólás nem volt, megköszönte a 
részvételt és a nyílt ülést 13:28 órakor bezárta. 

K.m.f. 

bizottsági tag 
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